
Vrhunski smještaj i jedinstveni sadržaji u Varaždinsku županiju u prvoj 

polovici godine privukli 9,77 % više turista 

30.7.2024.

Turisti iz Hrvatske, Njemačke, Poljske, Slovenije, Italije i drugih zemalja su u prvoj polovici 

ove godine u rekordnom broju posjetili Varaždinsku županiju. Prema podacima iz sustava 

eVisitor, u prvih šest mjeseci 2024. godine na području Varaždinske županije ostvareno je 

ukupno 45.637 dolazaka i 106.076 noćenja, što je 9,77 % više dolazaka i 8,32 % više 

noćenja u odnosu na isto razdoblje lani.

O rezultatima su izvijestili župan Anđelko Stričak i direktor Turističke zajednice 

Varaždinske županije Goran Mališ danas na konferenciji za novinare u Možđencu kod 

Novoga Marofa.

- Ovo je treća rekordna godina zaredom kad su u pitanju turistički rezultati. Čestitam i 

zahvaljujem svim dionicima u turizmu, bez čijeg truda i rada ne bismo iz godine u godinu 

obarali rekorde. Dodatni vjetar u leđa su zasigurno i rekordne potpore. Osim što je 

Varaždinska županija ove godine dodijelila 193.400 eura bespovratnih potpora, najviše 

dosad, rekordne potpore su stigle i iz Hrvatske turističke zajednice. Za 25 projekata naših 



turističkih zajednica dodijeljeno je 662.000 eura, što je gotovo 120.000 eura više od prošle 

godine. Pritom treba istaknuti da je putem TZ-a Varaždinske županije za suorganizaciju 

Špancirfesta kao najveće manifestacije i druge projekte ove godine TZ-u grada Varaždina 

dodijeljeno 163.745 eura, što je četvrtina ovogodišnjeg ukupnog iznosa. Gledamo li 

posljednje tri godine, varaždinskom TZ-u dodijeljeno je čak 380.587 eura – rekao je župan 

Stričak.

Najviše noćenja u prvoj polovici ove godine ostvarili su domaći turisti (60.049 noćenja). 

Slijede inozemni turisti, pri čemu je njih najviše bilo iz Njemačke (7.770 noćenja), Poljske 

(3.505 noćenja), Slovenije (3.390 noćenja), Italije (3.291 noćenja) i Austrije (3.254 

noćenja), a zatim turisti iz Bosne i Hercegovine, Slovačke, Srbije, Češke,…

- Jako nas vesele turističke brojke, no nama nije glavni cilj stalno povećavanje broja 

gostiju. Važnije od toga je imati vrhunske smještajne kapacitete i jedinstvene sadržaje. To 

je i u skladu s novim odrednicama održivog turizma, a mi na kontinentu najbolji smo 

primjer te održivosti. Sada se okrećemo najkvalitetnijoj ponudi i potpunom doživljaju naše 

destinacije s pričom – istaknuo je direktor županijskog TZ-a Goran Mališ. 

Napomenuo je da vidljiv napredak u turističkom razvoju cijeloga područja Varaždinske 

županije. Najveći broj noćenja od 32,52 % i dalje se ostvaruje na području TZ-a grada 

Varaždina, slijede TZG Varaždinske Toplice s 27,80 % i TZO Bednja - Trakošćan s 17,21 

%, a iza njih su TZP Centar svijeta, TZP Varaždinski bregi TZP Sjever Zagorja, TZ grada 

Ivanca, TZ grada Novoga Marofa i TZ grada Lepoglave.

 - Zahvaljujući osnivanju turističkih zajednica područja, sada je pokriven puno veći teritorij 

županije. Omogućava se lakša koordinacija zajedničkih turističkih aktivnosti na 

regionalnom i klasterskom nivou, te se osigurava poticanje i objedinjavanje nove i 

kvalitetnije turističke ponude. Na taj način radit ćemo i dalje. Također zahvaljujem svim 

ljudima koji neumorno rade u svojim hotelima, kućama za odmor, ugostiteljstvu, OPG-

ovima, imanjima, turističkim zajednicama i općenito atraktivnim lokacijama koje 

Varaždinska županija – destinacija s pričom nudi, jer bez čovjeka i njegove kreative i 

radišnosti nema ni pravog rezultata – zaključio je Goran Mališ. 

Snježana Mikulčić Jakopovć s imanja Pijevci istaknula je kako su njihovi gosti uglavnom 

stranci, a u zadnji par godina najviše Skandinavci.



- Sad su baš otišli Nizozemci koji su ovdje boravili dva tjedna. To su ljudi koji jednostavno 

ne žele gužvu, a sunce i more im više nisu dovoljni. Naši gosti koji ovdje borave žele nešto

više, mir i tišinu, dodatne sadržaje i žele se odmoriti. Ovdje je priroda i zelenilo i nije tako 

vruće kao na obali. Trebamo još poraditi na ponudi, ujediniti naše OPG-ove jer imamo jako

lijepih proizvoda i OPG-ova na kojima bi ljudi mogli boraviti - rekla je Snježana Mikulčić 

Jakopović.












